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Protokół nr XXXVIII / 14 
z sesji Rady Gminy Brody 

odbytej w dniu 30.06.2014r. 
 
 
Ad. 1. Otwarcie obrad XXXVIII  Sesji Rady Gminy Brody. 
 
O godz. 9

04 
 Przewodniczący  Rady  p. Marek Tracz  otworzył  obrady XXXVIII sesji Rady Gminy 

Brody  Na 15 radnych obecnych było 13,  
Radna p. Elżbieta Ginibor -  nieobecna usprawiedliwiona. 
Radny p. Tadeusz Kowalczuk –nieobecny usprawiedliwiony  
 
Przewodniczący Rady spytał czy są uwagi do  porządku obrad sesji. 

Wójt zgłosił wprowadzenie do pkt 12 projektu uchwały w spr. wyrażenia zgody na przystąpienie do 

Zrzeszenia Gmin Województwa Lubuskiego. 

Przewodniczący prosił o przegłosowanie wprowadzenia tej uchwały do porządku obrad. 

Za – głosowano jednogłośnie. 

Przewodniczący  Rady proponuje do uchwał dołączyć projekt uchwały w spr.  wyrażenia zgody na 

zawarcie kolejnej umowy na dzierżawę gruntu. 

Radni jednogłośnie wyrazili na to zgodę. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie porządku obrad wraz z proponowanymi zmianami. 

Za - głosowano jednogłośnie.  

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z  XXXVII sesji. 

Przewodniczący Rady 

-  w pkt 1 otwarcia obrad dokonał przewodniczący Rady Marek Tracz, a nie wiceprzewodnicząca  
   Barbara Matyasik  

-  brak było załącznika do pkt 4 czyli oświadczenia  5 radnych dot. pisma Wójta z dn. 28.03.2014r.  
   umieszczonego na stronie internetowej gminy. ( dzisiaj radni go otrzymali) 

-  gdy odczytał interpelacje i prosił o sprostowanie ( kiedy był przewodniczącym) brak jest zapisu  

   w protokole, kiedy Wójt przeprosił i wyraził zgodę, żeby to zostało umieszczone  na stronie BIP tego 

   nie ma w  protokole. 

 

Ad. 3. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

Wójt uzupełnił swoją  informację, którą przedstawił na piśmie w materiałach sesyjnych o sprawy 
bieżące. 

- 23.06.2014r. uczestniczył w radzie budowy sieci wodociągowej  Zasieki - Brożek 
- 24.06.2014r. brał udział w audycji w radiu TOK FM. 
- 26.06.2014r. był na zebraniu Łużyckiej Grupy Działania 
- 26.06.2014r. spotkał się z pracownikami ZGKiM 
- 27.06.2014r. uczestniczył w zakończeniu  roku szkolnego w Szkole Podstawowej oraz Gimnazjum w 
                      Brodach  
- 28.06.2014r. był na zakończeniu turnieju „mały futbol” 

Kilkakrotnie wizytował tereny budowy w Zasiekach i Urzędzie Gminy.  

Ad. 4. Informacja  Przewodniczących komisji o działaniach podejmowanych w okresie 

    międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady – brał udział w posiedzeniu komisji rewizyjnej i komisji oświaty, przygotował 
dzisiejszą sesję. 

J. Falkiewicz – komisja oświaty odbyła posiedzenie  13.06.2014r. – wnioski radni otrzymali. 
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Przewodniczący przypomniał, że wnioski komisji powinny być podpisane przez przewodniczącego 
komisji. 

L. Kossak – odczytał treść wniosków. 

M. Kowalski – odczytał treść wniosków wypracowanych przez komisję mienia komunalnego. 

Ad. 5  Propozycje form wypoczynku dzieci i młodzieży podczas wakacji. 

J. Falkiewicz – na spotkaniu komisji była p. B. Czahajda. Przedstawiła harmonogram wypoczynku, 
który będzie realizowany w okresie wakacji. 
Komisja ds. Rozwiązywania Problemów  Alkoholowych zaplanowała dziecińce tylko  po 1 tygodniu w 
każdej wsi. W zamian za to zwiększono ilość wyjazdów dzieci poza teren gminy. 

Z. Bejnarowicz uważa, że informacje o terminach dziecińców powinny być podane do wiadomości 
dużo wcześniej. 

 Ad.6. Informacja o sprzedaży mienia komunalnego. 

Informację radni otrzymali w materiałach sesyjnych. 
Do informacji radni nie mieli pytań. 

Ad. 7. Promocja gminy oraz pozyskiwanie środków unijnych. 

 

H. Miklaszewska odczytała treść informacji na ten temat. 

Z. Bejnarowicz  prosi o rozszerzenie informacji na temat 750-lecia Miasta Forst. 

Wójt wyjaśnił, że będą to obchody trwające kilka dni. Jeżeli ktoś ma własne produkty i chce je 
zaprezentować, to może to zrobić. 

J. Łanicka – tablice informacyjne  nording  walking powinna być ustawiona w miejscu rozpoczęcia 
trasy Ławeczkę drewnianą można przestawić na miejsce w okolicę mostku. 

Przewodniczący Rady spytał czy projekt OPS można rozszerzyć również na wsie, by inni mogli z 
tego korzystać, nie tylko Brody. 

H. Miklaszewska -  są problemy z dowożeniem tych ludzi. Nie mają zaplanowanych środków na 
transport.  Było 5 osób, po weryfikacji przez Biuro Pracy  pozostały 2 osoby. Można w tej sprawie 
porozmawiać z kierowniczką GOPS. 

Przewodniczący Rady  -  jak wygląda sprawa  z gospodarką niskoemisyjną,  do września ub. roku 
należało złożyć wnioski, plany. Teraz my nie mamy nic. Czy gminę  stać, by takie projekty robić? 

Pani Skarbnik stwierdziła, że są problemy z  dochodami. Obecnie byłoby ciężko, wszystko zależy od 
wartości., zależy o jaką kwotę chodzi na jaką inwestycję.. 

Przewodniczący Rady – słyszał, że taki plan może kosztować ok. 200 tys. zł.  komisje miały się tym 
zająć na początku roku, Urząd miał w jakiś sposób udzielić wsparcia,  teraz jest koniec czerwca i nie 
wiemy nic. Dużo się mówi o tym, by wchodzić w jakieś solary  

H. Miklaszewska –  mówimy o gospodarce niskoemisyjnej.    

Przewodniczący Rady – czyli nie mamy środków na przystąpienie do tego przedsięwzięcia, 
finansowo nie jesteśmy przygotowani na takie przedsięwzięcie. 

Wójt – jesteśmy na etapie przygotowania ankiet. Ankiety są dla mieszkańców i pozwolą określić  czy 
są oni zainteresowani tym projektem. Jeżeli będzie odpowiednia ilość chętnych mieszkańców to  
środki się znajdą. Nie wiemy jakie będzie zainteresowanie mieszkańców. 

Przewodniczący Rady uważa, że nas nie stać na przeznaczenie 1 mln. zł. na ten cel. 

Wójt – jest to minimalna kwota, gmina musiałaby zapłacić 40%. 

L. Kossak proponuje zakończyć dyskusję w tym punkcie. Komisja będzie badać rynek. 

O godz. 9
45

 wszedł radny Tadeusz Kowalczuk. 
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Wójt zaprosił radnych do budynku urzędu, w celu obejrzenia stanu realizacji remontu.  
Stwierdził, że dopiero teraz widać w jakim złym stanie jest ten budynek. Jest wiele rzeczy, których nie 
było wcześniej widać. Instalacja była bardzo stara, to dobrze, że do tej pory nie spowodowała zwarcia. 
Składany był wniosek  o rozbudowę, jednak Rada nie wyraziła na to zgody. W związku z tym 
będziemy adaptować strych.  

Przewodniczący Rady uważa, że należało wcześniej przeanalizować wszystko, określić  koszty. 

Wójt – pewnych spraw nie można było przewidzieć, np. co było na podłodze pod wykładziną. 
Są to stare obiekty i należy się z tym liczyć. Wójt chciał pokazać radnym z jakimi problemami muszą 
się borykać. 

L. Kossak był zwolennikiem rozbudowy. Budynek Urzędu to wizytówka  całej gminy. Decyzja była 
trafna, ma nadzieję, że dobudówka kiedyś będzie zrobiona. 

Ad. 8. Ocena pracy Wójta za 2013r. 

Do powyższego punktu nie było pytań, dyskusji. 

Ad. 9. Rozpatrzenie: 

     - sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Brody za 2013r 
     - sprawozdania finansowego Gminy Brody za 2013r. 

Ad. 10. Zapoznanie się z : 

      -  uchwałą RIO w spr. opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Brody za 2013r. 

      - opinią Komisji Rewizyjnej w spr. sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z  

        wykonania budżetu za 2013r. 

      - wnioskiem Komisji Rewizyjnej w spr. absolutorium dla Wójta Gminy  Brody z tyt.  

        wykonania  budżetu za 2013r.  

      - uchwałą RIO w spr. wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej dot.  udzielenia  

        Absolutorium Wójtowi. 

Pani Skarbnik stwierdziła, że budżet był uchwalony przez Radę Gminy. W trakcie roku były zmiany. 
Przedstawiła wykonanie budżetu na koniec 2013r.  
Omówiła najważniejsze inwestycje realizowane w 2013r.  
RIO wydała opinię pozytywną o wykonaniu budżetu. 
Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 2.06.2014r. wydała opinię w spr. budżetu. Wnioskowano o 
nieudzielenie absolutorium Wójtowi.. RIO wydała negatywną opinię do opinii Komisji Rewizyjnej. 
Pani Skarbnik  odczytała powyższą opinię. Ma uwagi co do pracy Komisji Rewizyjnej. 

Przewodniczący Rady -  uważa, że pani skarbnik mogła złożyć uwagi na piśmie. 

Pani Skarbnik chce, by komisja rewizyjna była obiektywna. 
Odnośnie  bilansu budżetu – przedstawiła stan zadłużenia ( pożyczki, kredyty).  

W. Drobek – odczytał wnioski komisji rewizyjnej  z 2.08.2014r.  
- opinię Komisji Rewizyjnej w spr. wykonania budżetu gminy za 2013r. 
- wniosek w spr. rozpatrzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu 
  Gminy Brody za 2013r. 
- wniosek w spr. absolutorium dla Wójta Gminy Brody z tyt. wykonania budżetu za 2013r. 

Komisja Rewizyjna złożyła zawiadomienie do Rzecznika Dyscypliny Finansów Publicznych,  o  
popełnieniu  czynu noszącego znamiona naruszenia dyscypliny finansów publicznych w  Urzędzie 
Gminy, którego dopuścił się Wójt. 

T. Żychliński – Komisja Rewizyjna oceniła wykonanie budżetu pozytywnie. Do udzielenia 
absolutorium nie powinno się brać pod uwagę niewykonania uchwały. 

W. Drobek – za wnioskiem o nieudzielenie absolutorium głosowało 2 członków komisji 1 był 
przeciwny. 

Wójt – wniosek o rozpatrzenie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu  

został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Rewizyjną. Z tego wynika, że za karę nie udzielono  

Wójtowi absolutorium.  Na komisji Rewizyjnej nie ustalono wniosków , zrobiono je później stawiając 

Wójta w  nienajlepszym świetle. 



4 

 
Wójt przywitał Prezydenta Nowej Soli, Prezesa Zrzeszenia Burmistrzów, Wójtów p. Wadima 

Tyszkiewicza, który może zapoznać radnych z projektem uchwały  w spr. wyrażenia zgody na 

przystąpienie do Zrzeszenia Gmin Województwa Lubuskiego. 

Przewodniczący Rady spytał radnych czy wyrażają zgodę na  przesunięcie dalszych punktów 

programu.  

L. Kossak w imieniu wszystkich udzielił głosu Prezesowi Zrzeszenia. 

Pan Wadim Tyszkiewicz omówił  projekt uchwały. Zamiast Zrzeszenia Burmistrzów Wójtów będzie 

Zrzeszenie Gmin Województwa Lubuskiego. Nie będzie się to wiązało z wydatkami. 

Członkami stowarzyszenia są 83 gminy ( wszyscy). 

Stowarzyszenie będzie załatwiać sprawy ogólne dla całego regionu. Nie będą załatwiać 

indywidualnych spraw gmin. 

Już jako Prezydent Nowej Soli rozpoczął  działania dot. finansowania zadań zleconych. 

Zadania zostają przekazywane gminom, natomiast za tym nie idą  pieniądze.   
Inne sprawy, które należy załatwić to sprawy z lasami, Duże samochody niszczą drogi, które my 
musimy  naprawiać.  Inna sprawa to samoopodatkowanie gmin. Podobnych spraw jest wiele. 

E. Wojciechowska  spytała ile na terenie Polski jest takich zrzeszeń, jak często się spotykają? 

Prezes odpowiedział, że jest 11 organizacji regionalnych ogólnopolskich, oni robią to za darmo. 
Oni jako Miasto Nowa Sól złożyli  wniosek do Trybunału dot. zrzucania gminom zadań bez 
przydzielania na to pieniędzy. 

Ad. 11. Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2013r. 

 

B. Bawtro – Komisja Rewizyjna podjęła zbyt  daleki wniosek  dot nieudzielenia absolutorium,  to nie 
był powód  merytoryczny, by nie udzielić absolutorium  Wójtowi. W ub. roku był taki sam wniosek . 
Widać, że komisja rewizyjna nie bardzo lubi Wójta. 

J. Łanicka – RIO wydało negatywną opinię do opinii komisji rewizyjnej.  Jeżeli komisja Rewizyjna nie 
zgadza się z tym to może się odwołać. Nie rozumie czy radni  są mądrzejsi od  RIO czy też chcą 
zrobić na złość? , Część radnych wie, że mniejszość radnych uważa inaczej i nie przegłosują tego,  
wynika z tego, że ta większość radnych czuje się bezkarnie. 

Przewodniczący Rady „uczestniczył w posiedzeniu komisji Rewizyjnej, mówił im, żeby nie odnosić 
się do tego czy ktoś Wójta lubi czy nie  lecz by opierali się na  legalności, celowości, zgodności ze  
stanem faktycznym.  W budżecie, który przepracowała komisja nie ma wzmianki takiej,, że  Wójt 
złamał prawo, nie wpisali np. w jakim §. Ale też wójt nie mówi o tym, że on je złamał świadomie. Mając 
wniosek rady w 2012r.kiedy radni odrzucili wniosek o rewitalizacji Placu Zamkowego , a mimo to 
środki zostały wydane po nowym odrzuceniu przez Radę  i nikt tego nie zaznaczył w budżecie, w 
jakim § to zostało zawarte, ze te środki zostały wydane. Więc jeżeli byłoby to jasne , budżet jest taki, 
że lewa strona musi równać się z prawą. Jeśli chodzi o zasadność gdzie te środki zostały ukryte to oni 
nie są księgowymi, ale zostało to wyłapane więc prawdopodobnie był wniosek komisji  by nie udzielić 
Wójtowi absolutorium. 
Jeśli chodzi o niewykonanie uchwały w spr., studium to  też jest  gospodarność. Rozmawiał z panią  . 
Rzecznika Finansów Publicznych która stwierdziła, że  ten wniosek jest zasadny, zgodny z prawem  i 
takie działanie, które prowadzi do niewykonania uchwały  naraża gminę na straty jest to 
niegospodarność. Jeśli komisja też się tym kierowała, to tak to wygląda. Nie można mówić, że komisja 
się mści, miała się zająć budżetem i tym się zajęła.   Niewykonanie uchwały w spr. studium jest 
niegospodarnością. 

T. Żychliński spytał na jakie straty gmina została narażona gdy nie została zrealizowana uchwała 
rady. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że to się okaże. 

B. Bawtro – chce potwierdzenia przewodniczącego, że jego wypowiedz byłą prywatna a nie 
Przewodniczącego Rady , odniósł wrażenie,, że przewodniczący  był lektorem komisji rewizyjnej 

Przewodniczący Rady – jest zapis w statucie, że przewodniczący komisji rewizyjnej może zaprosić 
radnego nie będącego członkiem komisji. Zostało to zrobione , był, posiedział jakiś czas, nie był przy 
pisaniu wniosku, zrobiła to komisja w składzie 3 osób    
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Pani Skarbnik – w opinii komisji rewizyjnej są wypunktowane negatywne strony.  
w/w/ odczytała te punkty. 
W  zdaniu : 
„ Naruszenie finansów publicznych polegający na dokonaniu wydatków ze środków publicznych bez 
  upoważnienia określonego ustawą budżetową w rozumieniu art. 11 ustawy o finansach publicznych”  
 - nie jest konkretnie napisane  jaki to wydatek . Można przypuszczać, że to są wszystkie wydatki. 
W czerwcu 2013r radni otrzymali projekt zmian do budżetu, gdzie był ujęty wydatek 15 tys. na 
rewitalizację. Na Komisji budżetu proponowano wykreślić ten zapis.  
Na sesji radni  wykreślili to z budżetu, ale o tym wiedzieli. 
Sprawę rozstrzygnie Rzecznik Finansów Publicznych. 

Podczas analizy  budżetu za 2013r. na komisję Rewizyjną  zaproszono przewodniczącego rady. Pani 
Skarbnik prosiła, by ją zaproszono na posiedzenie, by mogła pewne sprawy wyjaśnić lecz nie została 
zaproszona. 

Przewodniczący Rady – przypomniał, że rada ten wydatek odrzuciła. Mimo to  Wójt zlecił wykonanie 
tego zadania, na jakiej podstawie? 

Wójt w funduszu sołeckim Brodów było 12 tys. zł. na ten cel. Ustalono z projektantką, że wykona 
projekt i zmieści się w tej kwocie. W międzyczasie okazało się, że potrzebne są uzgodnienia z branżą 
wod.-kan. I innymi jednostkami. Do czerwca nie było posiedzenia Rady więc musiał sam  podjąć 
decyzję czy kontynuować czy też zrezygnować, lecz rezygnacja wiązałaby się z utratą 12 tys. zł. 

W czerwcu radni odrzucili ten wniosek lecz Wójt zadecydował kontynuować. 
Jeżeli byśmy  nie zapłacili,  to wykonawca  skierował by sprawę do Sądu. 
Wójt  wybrał mniejsze zło i zapłacił za wykonaną usługę. 
 
Ad. 12. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a/ rozpatrzenia zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem Wójta 

    Gminy Brody z wykonania budżetu za 2013r. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały 

Za podjęciem uchwały głosowało 9 radnych, 5 wstrzymało się od głosu. 

b/ udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Brody z tyt. wykonania budżetu za 2013r. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały 

Za podjęciem uchwały głosowało 6 radnych, 7 głosowało przeciw, 1 wstrzymał się od głosu. 

Przewodniczący Rady - wnioskuje o nieudzielenie absolutorium  za 2013r. 

  c/ zmian w budżecie na 2014r. 

Pani Skarbnik  poinformowała o piśmie sołectwa Datyń . Proszą o przesunięcie środków  w ramach 

funduszu sołeckiego. Wpłynęło również pismo z Jezior Dolnych. 

Za zmianami głosowano jednogłośnie. 

Pani Skarbnik poinformowała, że zmieni się w zał. 2 i 4 w wydatkach. 

L. Kossak – Komisja budżetu prosiła o szczegółowe rozpisanie kwoty 15 tys. na biesiadę. Dlaczego 
tak późno, z czym to jest związane?  Dlaczego nie uwzględniono tego wcześniej? Dlaczego nie 
szukamy sponsorów, co wpłynęło  na taki wzrost, dlaczego tego nie przewidziano, W budżecie już jest 
30 tys. na biesiadę. Co spowodowało niedoszacowanie tej imprezy? 

Pani Skarbnik – do projektu planowano na biesiadę 60 tys. zł. , przyjęto 30 tys. zł.   
Z Urzędu Marszałkowskiego dostaniemy zwrotu  24 tys. zł.  

Z. Bejnarowicz – w budżecie planowali 30 tys. na biesiadę., nic nie pozyskano od sponsora. 

Wójt mówił, że zorganizuje biesiadę za 30 tys. zł. 

Wójt  stwierdził, że nic takiego nie mówił .  
Musieliśmy zmniejszyć projekt budżetu by można go było spiąć.  W ubiegłym roku starali się o 
sponsoring i dostali kilka gadżetów.. 
W tym roku też staramy się o wsparcie . Wszyscy wiedzieli, że tych środków może zabraknąć. 
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Przewodniczący Rady – w 2013 i 2014r. był problem z utrzymaniem dróg. Czy będziemy mieli na to 
środki w budżecie ? 

L. Kossak zwrócił się do p. Skarbnik z pytaniem czy znajdzie w budżecie środki na zimowe 
utrzymanie dróg? 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że tak .  

L. Kossak – jeżeli dostaniemy dofinansowanie, to on popiera zmiany do budżetu. 

Pani Skarbnik – czyli zmiany w zał. nr 2 i 4 dot. funduszu sołeckiego, oraz   zapis o treści   

„ konserwacja placu zabaw ‘”  zastąpić „ konserwacja i doposażenie palcu zabaw”„ . 

Przewodniczący Rady spytał kto jest za zmianami. 
12 radnych było za, 2 wstrzymało się od głosu. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 

Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 2 wstrzymało się od głosu. 

      d / wyrażenia zgody na przystąpienie do Zrzeszenia Gmin Województwa Lubuskiego. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy radni. ( 14) 

     e/  wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy na dzierżawę gruntu  

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy radni. ( 14) 

Ad. 13. Interpelacje i zapytania radnych 

M. Tracz –  prosi o informację dot. wycięcia drzew w Jeziorach Wysokich. 

Z-ca Wójta  stwierdził, że sprawa jest w toku. Materiał jest zebrany, zgodnie z k.p.a. jest określony  
termin do zapoznania się z dokumentacją. Po tym terminie zostanie wydana decyzja. 

T. Lipiński składał wniosek o ponowne wyliczenie  wieku drzewa, nikt mu nie udzielił informacji na 
jakim etapie jest sprawa.  

M. Tracz wg wyceny tego drzewa dochód będzie w granicach ok 80 tys. zł. 

Z-ca Wójta stwierdził, że sprawa zostanie zakończona wydaniem decyzji. 

M. Maszkowski spytał czy można zrobić w pałacu w Bieczu  wizję lokalną, zobaczyć co się tam 
dzieje. Podobno pałac jest rozgrabiany. 

Z-ca Wójta przypomniał, że pałac jest w rękach prywatnych i  to oni powinni zgłosić do Konserwatora 

Zabytków. 

L. Kossak – sprawa tego obiektu jest skomplikowana. Pana Śmigielskiego nie ma, p. Nieciecka 
( komornik) próbuje to sprzedać Może Urząd Gminy napisze pismo do Konserwatora Zabytków, by 
coś z tym zrobił, by nie było dalszej dewastacji i grabieży. 

Przewodniczący Rady poparł propozycję  wysłania pisma do konserwatora. 

L. Kossak – poinformował o wykonaniu odwodnienia na drodze wojewódzkiej  . 

M. Kowalski spytał czy zrobiono porządek na działce po p. Trzeciaku. 

Z-ca Wójta nie zna tematu, radny otrzyma  informację na piśmie. 

Z. Bejnarowicz 
- kto posprząta  śmieci zalegające na byłym targowisku w Zasiekach, 
- kiedy zakończy się handlowanie na targowisku 

Z-ca wójta wyjaśnił, że do końca maja działalność  prowadzona jest na zasadzie  wyprzedaży . 
Przyjrzymy się tej sprawie. Śmieci musimy my posprzątać. 

T. Kuczkowski - należy zwrócić się do p. Barabasza, by wykosił działkę w Brodach obok przystanku 

PKS. 
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B. Matyasik – przy drogach powiatowych  nie wykoszono poboczy. 

Przewodniczący Rady: 

- nie otrzymał odpowiedzi na sprawę kierownika ZGKiM jakie konsekwencje zostały wyciągnięte,  

- na ostatniej sesji prosił o sprostowanie zapisu w BIP  w informacji Wójta z 28.03.2014r.  
  było napisane, że „ Kiedy Przewodniczącym rady został Pan Marek Tracz – w marcu 2013r  Rada 
  przegłosowała nową uchwałę. w spr. zmiany studium”.  
  Przypomina, że w tym czasie  gdy były podejmowane uchwały nie był przewodniczącym Rady. 

- 25.06.2014r. Wójt udzielał wywiadu  w radiu TOK FM  w Warszawie, jako kto tam był?  
  Kto pokryje koszty wyjazdu. 
  Przewodniczący  złożył 3 interpelacje na piśmie ( wg zał.) 

J. Ostapiej  spytał kiedy będą koszone pobocza dróg gminnych w Jałowicach ? 

Z-ca Wójta  zostanie zlecone koszenie kierownikowi ZGKiM. 

L. Kossak spytał czy kierownik  ZGKiM  jest przygotowany do tej pracy? 

Z. Rękas  stwierdził, że kosiarka ma 14 lat, ostatnio była spawana, kosiarką rotacyjną nie można kosić 

poboczy, jeżeli już to kosami spalinowymi. 

Z. Bejnarowicz -  województwo wykasza kosiarką rotacyjną. 

B. Matyasik – również widziała, że koszą kosiarką rotacyjną nie patrząc na jadące samochody. 

L. Kossak widzi, że ZGKiM nie jest przygotowany  do koszenia dróg, choć ma kosiarkę rotacyjną.  
To samo jest z utrzymaniem zimowym dróg.. Proponuje zrobić przegląd urządzeń, maszyn w ZGKiM i 
wówczas  albo zakupimy potrzebny sprzęt, albo zlecimy to komuś innemu. 

Przewodniczący Rady : 

 - w statucie ZGKiM jest utrzymanie dróg gminnych, jeżeli nie ma kierownik środków  w budżecie to  
   znaczy, że nie zaplanował środków na ten cel. 
- w grudniu Rada zatwierdziła środki na podwyżki, jednak pracownicy ZGKiM podwyżki nie otrzymali. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że zaplanowano 3% na podwyżki dla wszystkich jednostek. Było spotkanie z 
księgowymi jednostek, ustalili, że na chwilę obecną nie ma środków. Nikt nie powiedział, że 
pracownicy jej nie otrzymają.  Po półroczu  po przeanalizowaniu budżetu podwyżki zostaną wypłacone  
z wyrównaniem od początku roku. 
 

Ad. 14. Wolne wnioski.    

Pani Ewa Wojciechowska  
- czy prawdą jest, że przewodniczący komisji Mienia Komunalnego na posiedzeniu komisji  stwierdził,  
  że sprawę Ekorecyklingu na razie nie będą ruszać? 
         M. Kowalski – przewodniczący komisji Mienia Komunalnego stwierdził, że nie miał dodatkowych  

  informacji  na ten temat więc się tym nie zajmowali. 

- do maja miały być wykonane zalecenia wynikające z protokołu pokontrolnego na terenie  
  Ekorecyklingu. Stare śmieci dalej zalegają teren. Kto się tym zajmuje, czy pilotowana jest sprawa.   
  Co będzie gdy firma ulegnie rozwiązaniu, kto wtedy uprzątnie teren? 

- kto się zajmuje wykaszaniem trawy w parku, czy podjęto środki, by wykryć sprawcę, który zniszczył  
  tablicę w parku? 
- prosi o analizę kosztów usługi traktora z beczką . nadal sądzi, że  zapotrzebowanie na usługę  
  ( przy założeniu, że wszyscy będą zamawiać usługę wywozu nieczystości)  są wyższe niż 
   możliwości. 
- czy odbywają się spotkania z przedsiębiorcami,  czy radni sami starają się  załatwiać sponsorów? 
  Prosi o odpowiedź na piśmie.  
  Po tej wypowiedzi p.  E. Wojciechowska opuściła salę obrad. 

Przewodniczący Rady zastanawiał się do kogo kierowane były zapytania i kto ma na nie 
odpowiadać. 

Z. Bejnarowicz – spytał czy mamy decyzję z Ochrony Środowiska dot. Ekorecyklingu. 
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Z-ca Wójta odpowiedział, że nie było tam rekontroli. 

M. Kowalski  uważa, że gmina nie jest stroną , to wszystko wydaje Starostwo. 
On  nie widzi dostatecznych informacji, by się tym zająć. Na to nie mamy większego wpływu.  

Ad. 15. Zamknięcie obrad Sesji.       

O godz. 14
55 

 Przewodniczący Rady Gminy p. Marek Tracz zamknął obrady XXXVIII Sesji Rady 

Gminy Brody. 

 Protokołowała 
Mirosława Dudziak           

 


